
    

 

 
 

Z Á P I S 
  

 z jednání kolegia děkana a porady 
vedoucích kateder 

             dne 14. prosince 2011 
 
 
Přítomni: 

 
 
dr. Trojovský, dr. Musílek, doc. Tůma, prof. Bílek, doc. Kostra, dr. Kříž, dr. Hubálov-
ský, dr. Kacálková, doc. Musílek, prof. Milková, dr. Kühnová, Ing. Kostrová, 
H. Čejková, I. Lankašová 

Hosté:  prof. Slabý, prorektor UHK 

Omluveni: Dr. Malíř 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora 
2) Plány nové budovy 
3) Hodnocení vědecké práce 
4) Finance 
5) Různé 

 

Pan děkan přivítal přítomné. 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora 

 FIM vytvořil virtuální učebnu J22, díky tomu veškerý software na síti UHK mohou užívat učitelé  

a studenti po požádání o zřízení přístupu jak po přihlášení přímo uvnitř sítě tak i odkudkoliv mi-

mo síť. 

 Na všech VŠ roste uváděná nezaměstnanost téměř shodně. Pan rektor vidí jako vhodné vytvořit 

na UHK koordinátora, který by pracoval se studenty a pomohl jim s hledáním budoucího pracov-

ního místa. 

 K návrhu zrušit malé tiskárny v kancelářích a zajistit velkokapacitní tiskárnu se žádná ze součástí 

UHK nevyjádřila v této chvíli kladně. 

 Návrh pana kvestora na vybrání  jediné firmy, která by pro všechny subjekty UHK pořizovala foto 

a videozáznamy z akademických obřadů,  byl  třemi subjekty odmítnut a tedy bude zachován do-

savadní způsob. 

 Předseda ESN Buddy System HK, Jan Vulc, navštívil kolegium rektora a referoval o jejich aktivi-

tách pro zahraniční studenty přijíždějící na UHK, FF a LF UK v HK. 

 Hodnocení vědy, výuky, administrativních činností – je nutno stanovit hodnotící kritéria pro příš-

tí rok. Nadále bude hodnocena věda, výuka.  

 Je připravena nová verze OBD, je možno zajistit školení u pí Turečkové. Předběžný termín školení 

18. 1. 2012 (středa) cca v 13:00 h, učebna bude upřesněna. Bude připravena e-learningová pre-

zentace. 

 Motivační systém pro doktorské programy – viz příloha zápisu.  

 Vyhláška pro SV je zveřejněna na webu UHK. Nutno udělat návrhy na další rok, připravit obhajo-

by letošních SV, svolat komisi – předběžný termín byl stanoven na 26. a 27. ledna 2012. 



Do pondělí 19. 12. 2011 nahlásit doc. Tůmovi ke každému projektu oponenty. Obhajoby FRVŠ 

proběhnou 2. 2. 2012, předsedou komise je prof. Jan Čapek, FES Pardubice. 

 UHK má Standard DS label, což je jedním z předpokladů pro příchod samoplátců z ciziny do ak-

reditovaných oborů anglickém jazyce. Proto katedra biologie a katedra fyziky připraví bakalářské 

studium v AJ k akreditaci v příštím roce (fyzika), do dvou let (biologie). Do budoucna bude poža-

dováno, aby tyto anglické akreditace získaly i ostatní katedry. 

 Seminář o patentech, vzorech a postupech při patentovacím řízení bude dne 16. 1. 2012.  

 Vydává se nový Organizační řád UHK, nechat předělat Organizační strukturu PřF UHK podle vizu-

álního stylu. 

 Pan děkan FF dr. Grulich navrhl změnu systém „oceňování výjimečných studentů“ při slavnost-

ním společenském večeru ke Dni boje za svobodu a demokracii tak, že by nebyl fakultám 

přidělován pevný počet míst pro oceňování, ale zasedala komise, která ze všech studentů navr-

žených fakultami a ústavem vybere celkově ty nejlepší. Prozatím jeho návrh není dořešen. 

 Den otevřených dveří proběhne 6. ledna 2012 centralizovaně na budově A. Nutno pro studenty 

zorganizovat minimálně dva vstupy z jedné katedry. Katedry mají možnost pozvat si případně 

následně studenty i do svých laboratoří.  

 Univerzita vstoupila do nově založené asociace univerzit visegrádských států 

(www.vua.uniag.sk). Rektor doc. Hynek doporučuje součástem univerzity využít získaných vazeb 

k navázání partnerství a spolupráce s vysokými školami vhodné specializace a tradice. Konkrétně 

je předjednána možnost spolupráce s Warsaw University of Life Sciences (www.sggw.pl).  

 Prorektor Slabý připravil srovnání vývoje bodů v RIV u univerzit srovnatelných s UHK a fakult 

srovnatelných se všemi fakultami UHK, u PřF je to málo významná informace vzhledem k naší 

krátké existenci. 

 Změnila se akreditační vyhláška, paní prorektorka Musilová uspořádá metodický seminář. 

  UHK hostila zasedání pléna České konference rektorů, která nedoporučila k přijetí Věcný záměr 

zákona o vysokých školách ve verzi rozeslané k vnějšímu připomínkovému řízení, Věcný záměr 

zákona o finanční pomoci studentům a zásadně nesouhlasí s návrhem státního rozpočtu v oblasti 

vysokého školství na rok 2012.  

 

K bodu 2) – Erasmus 

Prof. Bílek oznámil, že učitelské mobily jsou splněny, máme 8 splněných, rozplánované další mobility 

na další rok, kritická situace je u studentů, nahlášení studenti odřekli, zůstala jediná, která také od-

řekla.  Nutno oslovit studenty ještě jednou, namotivovat je. 

 

K bodu 3) – Akreditace 

Dr. Musílek konstatoval, že žádost PdF o akreditaci pětiletého magisterského studia učitelství pro 

2. stupeň ZŠ  byla AK zamítnuta.   

PdF podala žádost o přidělení habilitačních práv v oboru Teorie vzdělávání ve fyzice, která byla AK 

přerušena a AK vyžaduje vyjasnit personální zabezpečení oboru vzhledem k tomu, že katedra fyziky je 

umístěna na PřF.  

Nyní je  připravována reakreditace studijního oboru Bezpečnost práce v nevýrobní sféře, jehož akre-

ditace končí 31. 4. 2012. Na dubnové zasedání AK připraví katedra chemie i akreditace bc. a nmgr. 

učitelství SŠ pod programem „chemie“. 

 

 



K bodu 4) – Výstavba 

Doc. Tůma informoval o novinkách ve výstavbě nové budovy PřF, požadavky na úpravy prostorů labo-

ratoří biologie a chemie se postupně částečně řeší. V projektové dokumentaci zůstala katedra 

technických předmětů PdF, která si také nyní žádá o úpravy v projektu v jí přidělených prostorách 

ve 4. poschodí.  Pracuje se na investičním záměru. Připravuje se stavební povolení, bude se podávat 

na čtyř patrovou budovu.  

 

K bodu 5) – Aktualizace Dlouhodobého záměru 

Prof. Bílek poděkoval za komentáře k Aktualizaci DZ na rok 2012. Nesplněným bodem jsou výjezdy 

studentů v rámci Erasmu. Je nutno se zamyslet, jak motivovat studenty k zájmu o tuto formu studia 

v zahraničí – jedna z možností je motivace udělením mimořádného stipendia. Dr. Musílek provedl 

analýzu úspěšnosti studijních oborů – 2/3 z počtu studentů, kteří studium zanechají, získávají za rok 

jen 0 - 10 kreditů (účelem je zřejmě získání statutu studenta a s tím spojených výhod), druhým důvo-

dem je prospěch. 

 

K bodu 6) – Různé 

Ing. Kostrová 

 je očekáván  kladný hospodářský výsledek roku 2011, proto je možné v prosincovém výplatním 

termínu uvolnit část finančních prostředků na odměny. 

 některé katedry nemají vyčerpány zakázky 22* - institucionální podpora výzkumu, je nutné do-

čerpat do konce roku, přičemž je možné tyto finanční prostředky použít i na vyplacení odměn 

publikujícím (návrhy nejpozději do 22. 12. předložit paní tajemnici). 

 finance ze SV je nutné vyčerpat  v r. 2011, raději mírně přečerpat (v řádů stovek, nikoliv tisíců) 

než nedočerpat. 

H. Čejková 

 podotkla, že by bylo vhodné, aby katedry, které konají přípravné kurzy k přijímacímu řízení, tyto 

kurzy konaly pod PřF a to i pro učitelské obory. 

 upozornila, že naše fakulta má svoji vlastní směrnici pro centrální rozdělování prospěchových 

stipendií. Vedoucí kateder je tedy studentům nerozdělují přímo jako je tomu na PdF. 

 konstatovala, že při převodu studentů učitelství zmizelo ve FIS přiřazení bakalářských a diplomo-

vých prací. Prosí, aby referentky katedry provedly kontrolu a vedoucí práce k bakalářským 

a diplomovým pracím opětovně přiřadily. 

Dr. Musílek seznámil přítomné, že převod studentů učitelství z PdF na PřF je nadále v jednání, je 

plánovaná schůzka s proděkanem Vondráčkem a děkanem Grulichem. 

Prof. Bílek oznámil, že ve středu 21. 12. 2011 organizuje dr. Dlabáček vánoční turnaj ve fotbalu mezi 

fakultami – mužstvo musí mít jednoho ženského účastníka a pět účastníků mužských. 

 

Pan děkan rozdal vedoucím kateder novoročenky a popřál jim do nového roku hodně pracovních 

i osobních úspěchů. 

 

Zapsala: Ilona Lankašová    
 
 

RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
    děkan PřF 



Příloha 

 

 Motivační systém pro stabilizaci/rozvoj doktorských programů na UHK  

 

 

Na UHK jsou v rámci jednotného motivačního systému pro stabilizaci/rozvoj doktorských pro-

gramů odměňovány následující 4 skutečnosti:  

1 Odměna školiteli, jehož doktorand ukončí studium ve standardní době: Částka v rozmezí 5 

až 20 tis. Kč. dle rozhodnutí děkana na návrh vedoucího pracoviště fakulty.  

2 Odměna školiteli, jehož doktorand ukončí studium ve lhůtě o jeden rok delší než je stan-

dardní doba studia: Částka: Až 5 tis Kč dle rozhodnutí děkana na návrh vedoucího pracoviště 

fakulty.  

3 Odměna týmu za úspěšnou akreditaci nového oboru. Částka je stanovena jako počet let, na 

které byla akreditace získána vynásobená částkou 25 tis. Kč.  

4 Odměna týmu za úspěšnou reakreditaci nového programu: Částka je stanovena jako počet 

let na které byla akreditace získána vynásobená částkou 15 tis. Kč.  

 

Poznámky:  
 

všech fakult i ředitel ústavu.  

existenci, kvalitu a udržitelnost doktorských programů na své fakultě.  

o-

gramy UHK činí 3 nebo 4 roky.  

 

 
Materiál je i v souboru v příloze v souboru: Motivační systém pro stabilizaci/rozvoj doktor-

ských programů na UHK 


